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Protokół nr 56/24  

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

Rady Miejskiej w Mosinie, 

 które odbyło się w dniu 18 marca 2024 r.,  

w Sali Reprezentacyjnej Mosińskiego Ośrodka Kultury, ul. Dworcowa 4 

Posiedzenie otworzył o godz. 17:42 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Raźny. W obradach 

udział wzięli członkowie wyżej wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie oraz goście, 

których listy obecności znajdują się w materiałach komisji.  

PRZEBIEG POSIEDZENIA:  

Prowadzący obrady Andrzej Raźny wskazał, że temat posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

to „Gospodarka odpadami komunalnymi w Gminie za 2023 rok – podsumowanie”. Jednocześnie 

podziękował za przygotowane materiały dotyczące przedmiotowego tematu.  

Burmistrz Gminy Mosina Dominik Michalak dokonał wprowadzenia do tematyki posiedzenia, 

przedstawiając między innymi informację odnośnie windykacji należności w związku z brakiem 

zapłaty przez mieszkańców opłat związanych z gospodarką odpadami. Pisemna informacja znajduje 

się w materiałach komisji. W trakcie tego wystąpienia między innymi przedstawił informacje na 

temat ilości wysłanych upomnień w 2023 roku, ilości wystawionych tytułów wykonawczych w 2023 

r., wysokości zadłużenia w płatnościach za odpady za okres do 31 grudnia 2023 r., ilości osób 

fizycznych zadłużonych na dzień 31 grudnia 2023 r. oraz ilości osób prawnych zadłużonych na dzień 

31 grudnia 2023 r. Ponadto między innymi przedstawił informacje na temat procedury egzekucji 

opłaty za odbiór odpadów, informując przy tym o podjętych przez organ decyzjach w zakresie 

umorzenia w całości lub w części zaległych opłat, bądź rozłożenia ich na raty. Jednocześnie między 

innymi podkreślił, że organ podjął działania w celu uszczelnienia gospodarki odpadami 

komunalnymi w gminie Mosina. 

Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam Ejchorst odniósł się do materiałów, które zostały 

przygotowane w zakresie omawianego tematu.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka odnosząc się do 

przygotowanej dokumentacji, która znajduje się w materiałach komisji, przedstawił informację 

na temat strumienia odpadów komunalnych w roku 2023. W trakcie tego wystąpienia między 

innymi przedstawił informacje na temat masy poszczególnych frakcji odpadów, zwracając przy tym 

uwagę na uzyskanie na terenie gminy Mosina wskaźnika recyklingu odpadów komunalnych. 

Jednocześnie udzielił odpowiedzi na pytanie prowadzącego obrady Andrzeja Raźnego dotyczące 

wskazania, na czym polega różnica między odpadami kuchennymi ulegającymi biodegradacji 

a odpadami ulegającymi biodegradacji, tak zwanymi „odpadami zielonymi”. 

Komisja Rewizyjna wraz z gośćmi podjęła dyskusję, w trakcie której poruszono między innymi 

tematy: 

− nowej frakcji odpadów pod nazwą popiół, wpływu wyodrębnienia tej frakcji na poziom 

wskaźnika recyklingu odpadów oraz ceny odbioru odpadów w 2023 r.; 

− zmian jakie nastąpiły w 2023 roku w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi w gminie 

Mosina oraz procedur przetargowych; 
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− sposobu obliczania wskaźnika recyklingu odpadów; 

− różnic między frakcją odpadów kuchennych ulegających biodegradacji a frakcją odpadów 

ulegających biodegradacji; 

− wpływu wydzielenia frakcji odpadów biodegradowalnych i popiołu na zmniejszenie masy 

odpadów zmieszanych.  

Udział w dyskusji wzięli: prowadzący obrady Andrzej Raźny, Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka oraz radny Jan Marciniak. Odpowiedzi 

na zgłoszone pytania i uwagi udzielił Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 

Radosław Łucka. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka przedstawił 

informacje na temat kosztów odbioru i transportu odpadów oraz prowadzenia Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych w roku 2023. W trakcie swojego wystąpienia między innymi 

wskazał, że w 2023 roku zabezpieczono wystarczające środki finansowe na realizację zadania 

dotyczącego gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy Mosina. Jednocześnie między 

innymi odniósł się do masy odpadów i kosztów związanych z odbiorem i transportem odpadów 

oraz prowadzeniem Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w poszczególnych 

miesiącach 2023 roku. Dodatkowo udzielił odpowiedzi na pytania radnego Jana Marciniaka 

dotyczące wskazania, czy w 2023 roku funkcjonował punkt przeładunkowy w Luboniu. Następnie 

przedstawił informacje na temat kosztów zagospodarowania odpadów w roku 2023, wyjaśniając 

przy tym między innymi, dlaczego w lutym 2023 roku odpady zostały zagospodarowane przez 

Zakład Utylizacji Odpadów Clean City Sp. z o.o., a w pozostałych miesiącach przez Wielkopolskie 

Centrum Recyklingu - Spółka z o.o. w Jarocinie. Jednocześnie udzielił odpowiedzi na pytania radnego 

Jana Marciniaka dotyczące między innymi: wskazania, jaki strumień odpadów w lutym 2023 r. trafił 

do Zakładu Utylizacji Odpadów Clean City Sp. z o.o.; wskazania, czy w kolejnych miesiącach również 

kierowane były odpady do Zakład Utylizacji Odpadów Clean City Sp. z o.o. oraz wskazania, 

czy w 2023 roku kierowane były odpady do Mateuszewa. Następnie odnosząc się do bilansu 

systemu gospodarki odpadami komunalnymi w gminie Mosina w 2023 roku, wskazał na ilość 

złożonych deklaracji oraz dokonał podsumowania finansowego w przedmiotowym zakresie.  

Komisja Rewizyjna wraz z gośćmi podjęła dyskusję, w trakcie której poruszono między innymi 

tematy: 

− przewidywanych kosztów związanych z gospodarką odpadami komunalnymi w roku 

bieżącym; 

− podjętych rozstrzygnięć w zakresie gospodarowania odpadami komunalnych w gminie 

Mosina w roku bieżącym; 

− korzyści związanych z dowozem odpadów do punktu przeładunkowego w Luboniu oraz 

sposobu naliczania kosztów; 

− sposobu funkcjonowania projektowanego na terenie miasta Mosina nowego Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych; 

− korzyści dla Gminy Mosina w przypadku budowy punktu przeładunkowego na terenie miasta 

Mosina; 

− wzrostu kosztów zagospodarowania odpadów; 
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− windykacji należności w związku z brakiem zapłaty przez mieszkańców opłat związanych 

z gospodarką odpadami; 

− zadłużenia związanego z brakiem terminowej wpłaty należności za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w grudniu 2023 r.; 

− propozycji zmian terminów płatności za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

− spadku masy odpadów komunalnych niesegregowanych w stosunku do lat poprzednich; 

− wzrostu poziomu strumienia odpadów w porównaniu do lat poprzednich; 

− możliwości i planów w zakresie wyodrębnienia kolejnych frakcji odpadów segregowanych; 

− systemu kaucyjnego opakowań. 

W trakcie dyskusji radny Jan Marciniak zwrócił się z prośbą o przygotowanie zestawienia 

porównawczego w stosunku do roku 2022 w zakresie ilości wystawionych upomnień odnośnie 

braku uiszczenia należności przez mieszkańców za gospodarowanie odpadami. 

Udział w dyskusji wzięli: prowadzący obrady Andrzej Raźny, Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka, Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam 

Ejchorst, radny Jan Marciniak oraz radny Zbigniew Grygier. Odpowiedzi na zgłoszone pytania 

i uwagi udzielił Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka 

oraz Zastępca Burmistrza Gminy Mosina Adam Ejchorst. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka przedstawił 

informacje na temat umów zawartych w roku 2023 z Zakładem Usług Komunalnych Sp. z o.o. 

w Mosinie oraz Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Mosinie w zakresie gospodarki 

odpadami komunalnymi. 

Radny Jan Marciniak wyraził pozytywną opinię w zakresie przygotowanych materiałów dotyczących 

omawianego podczas posiedzenia tematu.  

Prowadzący obrady Andrzej Raźny odnosząc się do masy frakcji odpadów kuchennych ulegających 

biodegradacji oraz masy odpadów ulegających biodegradacji, tak zwanych „zielonych”, między 

innymi zwrócił uwagę na różnice w generowaniu tych frakcji odpadów przez mieszkańców domów 

jednorodzinnych z ogrodami przydomowymi oraz mieszkańców bloków. Jednocześnie odniósł się 

do możliwości zróżnicowania płatności za odbiór odpadów. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Radosław Łucka odniósł się 

do wypowiedzi prowadzącego obrady Andrzeja Raźnego. 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 18.48. 

protokołowała przewodniczył  

(-) Anita Ćwiklińska (-) Andrzej Raźny 


